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OKRUGLI STOL NA TEMU 

ZAKONSKA REGULATIVA U ARBORIKULTURI – NJEGA STABALA U URBANIM UVIJETIMA 

ZAPISNIK 

 

Okrugli stol održan je 6. ožujka 2014. na Šumarskom fakultetu u Zagrebu. Prisustvovalo je 57 

sudionika iz Hrvatske, BIH i Srbije, predstavnici komunalnih poduzeća, instituta, fakulteta i 

gradske uprave.  

 

Uvodna predavanja održali su Gordaa Purga iz Zelenilo d.o.o., Karlovac koja je u svom 

predavanju opisala primjenu zakonske regulative u praksi, a Goran Gregurović iz Ministarstva 

poljoprivrede, objasnio je zakonsku regulativu koja se direktno i indirektno tiče arborikulture u 

RH. 

 

Nakon uvodnih predavanja, moderator okruglog stola Tomislav Vitković otvorio je raspravu i dao 

kratki pregled i iskustva o arborikulturi te zakonskoj regulativi u pojedinim europskim državama.  

Anđelko Ždravac iz ZGH podružnice Zrinjevac naglasio je važnost pridržavanja zakona o zaštiti 

na radu prilikom izvođenja radova na njezi stabala. Također je pozdravio inicijativu HUA za 

održavanjem okruglih stolova sa sličnom tematikom. 

Martina Huljina iz Zelenilo d.o.o. upitala je prisutne o zakonskom aktu koji točno definira njegu 

stabala upotrebom užadi, tj. radova na visini. 

Tibor Littvay iz Šumarskog instituta Jastrebarsko naglasio je potrebu raščlanjivanja 

zakonodavstva u poljoprivredi i šumarstvu kako na nacionalnoj tako i na europskoj razini. 

Višnja Budenić iz Ministarstva poljoprivrede objasnila je postojeću zakonsku regulativu te 

predložila postepeno rješavanje problematike arborikulture putem podzakonskih akata. 

Maks Udov iz Herbafarm-magnolije definirao je problematiku vezanu uz primjenu sredstava a 

zaštitu bilja u urbanim uvjetima. 



Viktor Lochert iz Stablosana prenio je sudionicima iskustva iz prakse i zakonodavstva u 

Njemačkoj. 

Karmelo Poštenjak predložio je osnivanje radnih skupina po regijama Hrvatske. 

Robert Koharević iz Javne ustanove Marjan predložio je definiranje stručnih uvjeta koji su 

izvođačima potrebni za obavljanje radova na njezi stabala. 

Ivica Tikvić sa Šumarskog fakulteta upitao je prisutne gdje smještaju arborikulturnu struku, te koji 

zakoni definiraju obavljanje poslova u arborikulturi. 

Milan Pernek naglasio je potrebu sinergijskog djelovanja teorije i prakse u donošenju zakonske 

regulative. 

 

Zaključak okruglog stola je da je Arborikultura zapravo djelatnost koja se isprepliće i sa 

šumarstvom i hortikulturom, te kao takva mora imati zasebni status i definirane norme.  

HUA je prvi korak u profiliranju arborikulturne struke učinila izradom pojmovnika koji je 

dostupan na web stranicama udruge. Drugi korak je prevođenje stručne literature poput 

Priručnika za njegu stabala i ostale dostupne stručne literature. Treći korak je definiranje i izrada 

smjernica, pravilnika i prijedloga zakona o arborikulturi kojim ćemo definirati struku. 

 

Kao prvi praktični korak, tim ZGH podružnice Zrinjevac na web stranicu HUA staviti će interni 

pravilnik o njezi stabala upotrebom autoplatforme koji definira organizaciju radilišta, postavljanje 

prometne signalizacije, odgovornosti i zaduženja, te propisuje postupke prilikom radova na njezi 

stabala. 
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